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       Oina – sportul nostru national a avut parte de curand de cea mai lunga calatorie din
istoria sa ,fiind prezenta in indepartata  Japonie.                                                               
                            

     Astfel, cu ajutorul unei romance stabilite in aceasta tara – Daniela Uchiyama,  in perioada 24
septembrie – 03 octombrie 2013 o delegatie a federatiei ,a incercat sa ii convinga pe japonezi
de frumusetea si spectaculozitatea sportului nostru national            Delegatia a fost formata
din:-Nicolae Dobre-presedintele federatiei;
 
-Cristian Vaduva –antrenor Progresul Bailesti;
 
-Radu Jerlaianu-jucator Straja Bucuresti;
 
-Bogdan Lupse-jucator Frontiera Tomis Constanta;
 
-Ionut Georgiu-jucator Izvorul Chiuesti.
 
 

        Beneficiind de o primire deosebita asigurarata de Asociatia Intenationala a Strainilor din
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Ashikaga,delegatia a putut sa se bucure din plin de ospitalitatea si caldura poporului japonez.Pe
parcursul sederii in Japonia ,gazdele noastre au incercat sa ne prezinte cat mai mult din cultura
si viata acestui popor deosebit,lucruri care ne-au impresionat in mod deosebit.La loc de cinste
s-a aflat locul pe care il ocupa educatia fizica a acestui popor ,descoperind ,cu acesta ocazie,
importanta care este acordata acestei laturi a  pregatirii copiilor si nu numai.Astfel ,am avut
placerea de a participa la diferite concursuri scolare ,modul de organizare si desfasurare a
acestora fiind cu adevarat impresionante.Pentru a familiariza copii cu sportul nostru national au
fost prezentate demonstratii de oina in diferite institutii de invatamant ,avand astfel ocazia sa
intram in contact cu diferite categorii de varsta:   - Scoala Sakanishi Kita Elementary School
din Ashikaga (clasele I-VI);
 
-Gradinita Tokoji Kindergarten Gakudo Pooh San din Ashikaga ;
 
- Ashikaga Institute of Technology ;
 
  Peste tot unde au avut loc demonstratiile participantii au fost extrem de incantati de jocul de
oina ,avand solicitari de prelungire a periodelor  stabilite initial pentru aceste activitati.De
remarcat este faptul ca profesorii de educatie fizica care au fost prezenti la demonstratie , au
participat efectiv la acestea , au apreciat jocul si au declarat ca vor sa vina anul viitor in tara
nostra pentru a afla mai multe despre acest joc.La nivelul tuturor institutiilor de invatamant
delegatia a fost primita de conducerea acestora ,cu totii avand o deschidere deosebita pentru a
afla cat mai multe despre oina.
 
  Dupa incheirea demonstratiilor ,de exemplu,la institutul tehnologic ,atata conducerea cat si
profesorul de educatie  au promis ca in cel mai scurt timp vor infiinta o echipa de oina.Mai mult
decat atat ,federatia ,impreuna cu gazdele noastre din Japonia- Asociatia Intenationala a
Strainilor din Ashikaga ,vor incerca sa obtina o bursa la nivelul acestui institut pentru un jucator
de oina din Romania care sa ii initieze in oina pe japonezi.
 
  In incheirea activitatii ,delegatia a lansat o invitatie pentru ca anul viitor un grup de profesori de
educatie fizica din Japonia sa fie prezenta in tara noastra pentru a fi initiati in tainele
oinei.Raspunsul a fost pozitiv ,urmand ca in cel mai scurt timp sa fie stabilite detaliile legate de
acesta deplasare.
 
   De remarcat faptul ca delegatia federatiei a avut intalniri oficiale la cel mai inalt nivel in orasul
Ashikaga,fiind primita atat pe primarul orasului –domnul Izumi Satoshi cat si  de inspectorul sef
al inspectoratului scolar-domnul Takagi Hiroshi.
 
  Pe tot parcursul activitatilor desfasurate in orasul Ashikaga am avut parte de un sprijin
deosebit din partea Asociatiei  Intenationale a Strainilor,fapt pentru care le multumim tuturor
inca o data si pe acesta cale ,dar in special domnului presedinte - Kazuhiko Kikuchi    si
doamnei secretar –Keiko Miyazaki
 
  .Un cuvant de multumire se cuvine si pentru familiile care au acceptat sa gazduiasca membrii
delegatiilor in programul home-stay,ocazie cu care am vazut adevaratele traditii ale poporului
japonez:
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- doamnei  Akie Kubota  din Ashikaga;
 
- domnului deputat de judet Yoshio Kurokawa din Ashikaga;
 
-doamnei Kie Sema din Ashikaga.         
 
  Dupa incheirea activitatii in Ashikaga,delegatia s-a deplasat la Tokyo unde au avut loc intalniri
cu persoane interesate de promovarea Romaniei in Japonia si implicit a oinei.        
 
   Activitatea in Tokyo a debutat cu o intalnire cu ambasadorul Romaniei in Japonia-domnul
Radu Petru Şerban, activitate la care au participat si Daniela Uchiyama si Keiko Miyazaki din
partea Asociatiei  Intenationale a Strainilor din Ashikaga.In cadrul intrevederii domnul
ambasador a multumit delegatiei pentru activitatea desfasurata in Japonia si a promis sprijinul
pentru continuarea acesteia in Tokyo.          
 
 Au urmat intalniri cu persoane interesate de promovarea oinei in Japonia ,la loc de cinste fiind
cele cu doamna Reiko Kawakami si domnul Mitsuo Shukai .          
 
 Cu totii au fost stabilite detalii legate de promovarea oinei in Japonia,acestea urmand sa fie
puse in practica in cel mai scurt timp.           
 
  De remarcat este faptul ca pe parcursul activitatilor desfasurate in Tokyo am fost ajutati de un
grup de romance casatorite acolo,care,desi timpul este extrem de pretios in Japonia,au ales sa
fie alaturi de noi de la sosire pana la plecare.Desi nu le cunosteam ,Morita Marilena ( din
Buzau),Catalina Palu ( din Brasov),Ana Maria Fujiwara (din Craiova) si Stela Yamaguchi ( din
Pascani) au fost mandre de faptul ca romanii sunt apreciati in Japonia si ne-au insotit pe tot
parcursul sederii in Tokyo,fapt pentru care le multumim inca o data si pe aceasta cale.
   Toate activitatile desfasurate in Japonia nu au fost decat inceputul unui drum la sfarsitul
careia dorim sa reusim sa ii convingem pe japonezi ca oina este un sport deosebit.Primele
rezultate sunt excelente dar mai este mult de munca.Cu echipa pe care o avem deja in Japonia
totul va fi mai  usor.In scurt timp vom stabili activitatile de anul viitor si pe termen mai lung,astfel
incat oina sa poata spera sa fie prezenta,chiar daca nu la intreceri,cel putin la nivel
demonstrativ la Jocurile Olimpice din 2020 de la Tokyo.   Este un vis prin care dorim sa
reusim ceea ce nu s-a realizat  din
diferite motive in anul 1896,cand oina a fost foarte aproape de participarea la Jocurile Olimpice
de la Atena.
 
  Federatia apreciaza initiativa doamnei Daniela Uchiyama, fara de care acest proiect nu se
realiza si ii multumeste si pe aceasta cale pentru tot efortul facut  .
 
   In acelasi timp multumim membrilor Asociatiei  Intenationale a Strainilor din Ashikaga,dar in
special domnului presedinte - Kazuhiko Kikuchi    si doamnei secretar –Keiko Miyazaki.          
 
  In acelasi timp Federatia Romana de Oina multumeste Comitetului Olimpic si Sportiv Roman
pentru sprijinul acordat la efectuarea acestei deplasari precum si  :
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-          Romvac Company S.A- sponsor principal;
 
-          Corpului National al Politistilor -sponsor
 
-          Asociatiei Internationale a Politistilor – Sectia Romana-sponsor.   
 
  Ca de fiecare data  avem alaturi de noi , in calitate de  parteneri  :
 
Ministerul Tineretului si Sportului,
 
Muzeul Satului- Dimitrie Gusti,
 
Radio Romania, DJST Constanta ,  
 
Consiliul Judetean Constanta,
 
Revista VIP.         
 
  Nu in ultimul rand multumim C.S Izvorul Chiuesti precum si membrilor delegatiei pentru efortul
facut in realizarea acestei deplasari istorice pentru oina.  
 
 
Federatia Romana de Oina isi desfasoara activitatea sub 
Inaltul Patronaj al Majestatii Sale Regelui Mihai I.
 
 
 
 
 
C.d.P.
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